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ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД

ОДОбРЕН Е ПРОЕКТ зА РЕмОНТ НА ДЕТсКАТА гРАДИНА В ШИВАЧЕВО. 
ЩЕ бЪДЕ ПОсТАВЕН ТЕлЕсКОП зА НАблюДЕНИЕ В РАйОНА НА 

ПОТОПЕНАТА цЪРКВА. 
КмЕТЪТ АТАНАс АТАНАсОВ: „ВсЯКА гОДИНА ПОДНОВЯВАмЕ 

мАРКИРОВКАТА зА ПЪРВИЯ уЧЕбЕН ДЕН.“
Изказвания, питания, становища и предложения на граждани 

от 71-во редовно заседание на ОбС - Твърдица, проведено на 31.08.2023 г.

На 31.08.2023 г. в заседателната зала на 
Община Твърдица се проведе 71-то редовно 
заседание на Общински съвет – Твърдица. 
Участие в работата на заседанието взеха 
кметът на общината Атанас Атанасов, зам.-
кметовете Антон Драганов  и Петко Борисов, 
секретарят на Общината Пламен Куруми-
лев,  директорът на  дирекция ФАПИОУС Ди-
ана Димитрова, кметове на кметства, слу-
жители от Общинска администрация и гости. 
Заседанието беше открито от председателят 
на ОбС Мирослав Дяков, който даде думата 
на кмета на общината Атанас Атанасов.

Атанас Атанасов – 
кмет на община Твърди-
ца: Докато си намислят 
въпросите колегите, искам 
само да направя две съ-
общения. Знаете, преди 
време Общинският съвет 
взе решение за кандидат-

стване за част от общинските сгради по Плана 
за възстановяване и устойчивост и една по 
програма за развитие на селските райони. 
Бившата сграда на общежитието премина на 
втори етап от класирането, надяваме се, че на 
следващия ще бъдем одобрени по програмата 
за развитие на селските райони, по плана за 
възстановяване и устойчивост и подобряване 
на образователната среда кандидатствахме за 
ремонт на детската градина в град Шиваче-
во – там е одобрен. Предстои процедура по 
избор на изпълнител, но преди 2 дни излезе 
класирането, одобрени сме, 
така че, там нещата ще се 
случат. Това е.

Мирослав Дяков – пред-
седател на ОбС: Благода-
рим, г-н Атанасов, това са 
много добри новини. Запо-
вядайте, колеги. Заповядай-
те, г-н Кадирев.

Продължава на стр. 2-3

С 1635 УЧЕНИЦИ ЗАПОЧНА НОВАТА УЧЕБНА ГОДИНА 
В ОБЩИНАТА

Новата учебна година в общината започ-
на с общо 1653 ученици. 220 от тях са пър-
вокласници и за първи път прекрачват прага 
на училището.  Децата в детските градини 
са 653. 30 зрелостници ще завършат своето 
средно образование в двете средни училища 
в общината. 

Новата учебна година започна с обновени 
училища след текущите ремонти, изпълнени 
през лятото. Открити са две нови групи в ДГ 
„Щастливо детство“. Очаква се да стартира 
проект BG-RRP-1.007-0215 „Енергийна ефек-
тивност и модернизация на образователната 
среда в  ДГ „Слънчев Ден“ в гр. Шивачево.

Стартира изпълнение на проект 
BG05SFPR002-2.003-0096-C01 „Бъдеще за 

децата на община Твърдица“ по  Програма 
„Развитие на човешките ресурси“ 2021-2027. 
За децата, за които не е осигурено място в 
детските градини в града, е осигурен транс-
порт от кв. Изток до детските градини  в кв. 
Козарево и в с. Оризари. Всички деца на 4 
год. са обхванати в образователната система.

По традиция и тази година на 15 септем-
ври първокласниците получиха своята първа 
книга – подърък от от кмета на общината. 

Данка Иванова,
Експерт по образованието 

в община Твърдица

Още по темата: на стр. 8

ДЕлЕГАЦИя ОТ ОБЩИНА ТВърДИЦА ПОСЕТИ НОрВЕГИя
Визитата беше във връзка с изпълнение-

то на проект BGLD-2.003-0006 ”Предоста-
вяне на интегрирани услуги за ранно детско 
развитие в община Твърдица” и Дейност 9. 
„Споделяне на добри практики и укрепване 
на двустранните отношения“. 

Целта на  дейността е създаване на парт-
ньорство за повишено ниво на сътрудни-
чество и изпълнение на инициативи с висо-
ка социална значимост, които да доведат до 
обмяна на опит, споделяне на добри прак-
тики и прилагане на нови знания. Обмя-
ната на опит и добри практики с партньор 
от Норвегия ще допринесе за постигане на 
общите цели на Регламента за изпълнение 
на  ФМ на ЕИП 2014-2021г. – намаляване на 
икономическите и социалните различия в 
Европейското икономическо пространство 
и укрепване на двустранните отношения 
между държавите. 

Продължава на стр. 5

ВИзИТА
КрИСТИАН ЗИНКОВ 

фИНИшИрА ВТОрИ НА 
СъСТЕЗАНИЕ В ГърЦИя

АДРЕНАлИН

На 09-10 септември 2023 г. се про-
веде V-ти кръг от Национални картинг 
серии /НКС/ в гр. Серес Гърция. В със-
тезанието участваха 42-ма пилоти в пет 
класа. В клас Minimax се състезаваха 7 
пилоти.  

Подробности на стр. 4

ОБЩИНСКИяТ СъВЕТ ПрИЕ БюДжЕТА НА ОБЩИНАТА ЗА 2023 
ГОДИНА С 30 701 833 лВ. В ПрИхОДНАТА ЧАСТ

Подробности – в Решения на ОбС на стр 6-7

МлАДИ ТАлАНТИ ОТ НАТфИЗ ПрЕДСТАВИхА 
СВОй фИлМ В ТВърДИЦА На стр. 4

ДГ „ЩАСТлИВО ДЕТСТВО” ПОСрЕЩНА 
НОВАТА УЧЕБНА ГОДИНА С 285 ДЕЦА

На първия учебен ден детската градина 
в Твърдица отвори врати за 285 деца, раз-
пределени  в 9 детски и 2 яслени групи. Бла-
годарение на общите усилия на целия пер-
сонал на образователната ни институция и 

на ръководството на Община Твърдица бяха 
открити 2 нови детски групи. Така беше по-
стигнат  пълен обхват на 4, 5 и 6 - годишните 
деца в града.  

На стр.4
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ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД

Кольо Кадирев – об-
щински съветник: Ако ми 
позволите да си отправя 
моето предложение към 
кметовете на населени-
те места, става въпрос за 
кмета на гр. Шивачево и 
за г-н Атанасов. Наближа-
ва гроздоберът и искам да 
бъде определена начална 

дата със заповед,  за началото на гроздобера, 
става въпрос за мускат отонела. И предупреж-
дение към кметицата на Шивачево  и кмета на 
Сборище, има доста цигански каруци и хора 
да берат къпина и мисля, че около муската се 
навъртат, дори в нашето поле нямат работа, 
би трябвало да бъдат предупредени. Мускатът 
е почти готов за кражба. Това е, благодаря Ви!

Мирослав Дяков: Благодаря Ви, г-н Кади-
рев! Г-н Атанасов.

Атанас Атанасов: Всяка година, г-н Ка-
дирев, издаваме заповед. До преди, ако не 
бъркам, 2 години, Областният управител из-
даваше заповед и въз основа на тази заповед 
ние издавахме наша. От две години насам ние 
издаваме заповед, така че в близките дни ще 
бъде издадена и ще определим начална дата, 
макар че никой не я спазва. Спазването на 
заповедта за начало и край на гроздобера 
всяка година го коментираме, има хора, кои-
то с това се прехранват и си казват „Аз днес 
имам клиенти, бера днес, утре като го няма 
клиентът, не мога да бера грозде и да го ос-
тавя.“ Специално за Шивачево става въпрос. 
Колкото до каруците, винаги го е имало про-
блема, но последните години нямаме такива 
посегателства върху лозовите масиви. Във 
времето назад, аз също съм потърпевш, но 
там не го обраха каруците, а бяха с леки коли 
и не са от квартала. Заповедта я подготвяме, 
следващите дни ще бъде готова. Някъде от 
6-ти септември ще бъде официално разрешен 
гроздоберът на ранните сортове грозде.

Мирослав Дяков: Г-жа Коева, заповядай-
те, искахте да допълните нещо.

Наташа Коева – кмет 
на Шивачево: За проблема 
с каруците вече сме инфор-
мирали полицията и те тряб-
ва да продължат да обикалят 
и да ги санкционират, за да 
спре. Те не минават по глав-
ни пътища, та да ги спрем, 
те минават по каруцарски, 
между нивите, забелязахме дори покрай мо-
ето лозе минават основно и от там влизат в 
Сборище.

Мирослав Дяков: Но това да разбираме, 
че са служителите от  РУ на МВР, които съв-
местяват и тази работа отделно с другите си 
задължения. Въпросът е има ли специално 
назначени хора за опазване на лозовите ма-
сиви?

Наташа Коева: Няма специално назначе-
ни. Няма как да има при положение, че щатът 
ни е малък. Нашите служители и служителите 
на полицията се задължават, ако има такива 
каруци да ги изгонят. Но няма как да не вър-
шат работата, която е текуща в кметството, а 
да обикалят и да гонят нарушителите. 

Злати Златев – кмет 
на Сборище: – Аз останах 
учуден като разбрах, за 
каруците от Шивачево. Аз 
в Сборище, не знам вин-
прома да се е преместил. 
Не знам защо да идват в 
Сборище.

Наташа Коева:  За къ-
пини става въпрос. 

Мирослав Дяков: Г-н Бакалов, заповядай-
те.

Тодор Бакалов – об-
щински съветник: Сн. 
Бакалов Искам да похва-
ля кмета на Шивачево за 
поредното почистване на 
боклука от гара Чумерна 
към огледалата. Там се оф-
ормя нещо като депо. Друг 
път по 5-6 торби, този път 
беше грамада, имам чувството цял камион, 
стоварен със боклуци. Не знам кога са го 
почистили. И това е поредно почистване и 
не знам до сега, така и не го хванахме този 
човек, няколко човека ли, какво става там, не 
знам. То се оформя като депо за боклук там. 
Не знам дали сте го забелязали. За пореден 
път кметството го чистят за сметка на нас. 

Наташа Коева: В багажниците на колите.
Тодор Бакалов: Като минавам от там 

просто ме заболява сърцето, като видя така-
ва красива природа и в един момент торби с 
парцали, боклуци с какво ли не. 

Мирослав Дяков: Г-н Бакалов, съвършено 
сте прав. Може ли думата, г-н Михайлов?

Данчо Михайлов – об-
щински съветник: Да.

Мирослав Дяков: И на 
мен ми прави много лошо 
впечатление. Често ходя 
долу на беседката, която 
вече е факт, долу на Запал-
ня, и ми прави много лошо 
впечатление. Инициирах да 

се сложи контейнер, който е на около 7 метра 
от беседката. Вътре една кофа оставих, която 
е препълнена с боклуци, всеки пъти си зада-
вам въпроса толкова ли е сложно и трудно 
да се пренесе и изсипе в контейнера. Просто 
нямам думи! Що за хора сме? И лопатка ос-
тавих, и нея вече я няма, ще сложа друга, ама 
някак си е необяснимо.  

Мирослав Дяков: Заповядайте, г-н Зла-
тев!

Злати Ст. Златев – об-
щински съветник: Понеже 
стана въпрос за беседка-
та, аз имам едно предло-
жение, евентуално там да 
се намери възможност да 
се постави един телескоп, 
който седне да може да 
наблюдава ландшафта, 
язовира, красиво е и т.н. Не знам какво ще 
кажете, обикновено го правят, това е атрак-
ция. Дали ще е с жетони или без жетони, това 
е съвсем друга работа. Една камера отгоре да 
наблюдава и който иска си гледа, особено де-
цата ще гледат много, защото целият язовир 
се вижда на длан, отдолу Паничерево, оттатък 
скаличките и така нататък. Беше ми хрумнало 
и затова го казвам.

Пламен Курумилев – 
секретар на община Твър-
дица: Преди сме говорили 
за това, само че ставаше 
дума за Сечената скала.

Атанас Атанасов: За там 
специално не се сещам.

Мирослав Дяков: Това е 
добра идея, ще помислим.

Пламен Курумилев: Г-н Златев, евентуал-
но едно съдействие, тъй като от доста време 
издирваме производители и вносител. Идеята 
беше за Сечената скала. Много е добре и за 
долу (Запалня), но няма, включително гле-
дахме за Бургас това, което е поставено на 
фара, няма производител, няма вносител, а в 

ОДОбРЕН Е ПРОЕКТ зА РЕмОНТ НА ДЕТсКАТА гРАДИНА В ШИВАЧЕВО. 

ЩЕ бЪДЕ ПОсТАВЕН ТЕлЕсКОП зА НАблюДЕНИЕ В РАйОНА НА ПОТОПЕНАТА цЪРКВА. 

КмЕТЪТ АТАНАс АТАНАсОВ: „ВсЯКА гОДИНА ПОДНОВЯВАмЕ мАРКИРОВКАТА 

зА ПЪРВИЯ уЧЕбЕН ДЕН.“
ИзКАзВАНИЯ, ПИТАНИЯ, сТАНОВИЩА И ПРЕДлОжЕНИЯ НА гРАжДАНИ 

ОТ 71-во РЕДОВНО зАсЕДАНИЕ НА Обс - ТВЪРДИцА, ПРОВЕДЕНО НА 31.08.2023 г.

Интернет пространството не можем да откри-
ем вносител, който да доставя точно този тип, 
които са вандалоустойчиви, така да ги нарека. 
Защото това е наистина страхотна идея и ако 
имате контакти или можете да съдействате.

Мирослав Дяков: Аз се ангажирам, г-н 
Курумилев. Председателя на Общински съвет 
– Бургас, проф. Турманова ще ми даде ин-
формация. Има такива в Бургас в морската 
градина. Заповядйте, г-жо Иванова.

Росица Иванова – общински съветник: 
Благодаря ви. Въпроса, който ще поставя вече 
два пъти сме го коментирали и имахме обе-
щание. По искане на граждани питахме ще се 
обнови ли пазара, ще пребоядисате ли маси-
те, обещахте, а още не е изпълнено. И другото, 
което искам да попитам, по главната улица 
надолу, от южна страна, тези маркучи все още 
стоят навити около дърветата, за осветление-
то които са, така ли ще останат? До края на 
мандата все пак това нещо ще се свърши ли?

Атанас Атанасов: В следващите не повече 
от две седмици ще бъдат изправени стълбо-
ве. Търсихме и намерихме най-после фирма, 
защото трябва да има лиценз за изгражда-
нето на тези съоръжения. Знаете имаме ги 
заложени в бюджета парите. Надявам се, че 
в най-лошия случай до края на септември ще 
бъдат положени. Маркучите сме ги оставили 
навремето, когато правихме тротоара заради 
кабелите, защото сме имали нещо предвид. 
Така, че тези неща ще станат до края на сеп-
тември, сигурен съм. В момента се изработва 
едно проектче малко, защото за да се пра-
вят тези неща задължително се иска проект 

и Ви казвам работата е за 
няколко дни, нови лампи 
за осветление, всичко ще 
бъде прибрано и ще стане. 
Г-н Борисов да каже кога 
ще боядисаме масите.

Росица Иванова: Все 
пак е искане на хората, кои-
то ползват масите.

Петко Борисов – зам.-
кмет на община Твърдица: 
Ще ги боядисаме. До края 
на септември, ще стане. 
Вижте, то лесно се пра-
ви, но една част от хората 
си заминават, преди това 
други приключиха програ-
мите. Просто оставаме без 
хора, не заради нещо друго. Там е проблемът. 

Мирослав Дяков: Липса на персонал.
Петко Борисов: Няколко момчета има, 

които ги караме всичко да правят и все из-
лизат нови неща по-спешни. И това ще го на-
правим.

Мирослав Дяков: До края на септември е 
обещано най-после да бъдат боядисани маси-
те, колеги, разбрахте. Заповядайте за въпро-
си. Г-н Леонов.

Любомир Леонов – 
общински съветник: Да 
питам г-н Атанасов, във 
връзка със започването 
на новата учебна година 
предвижда ли се да се ос-
вежи маркировката, хо-
ризонталната имам пред-
вид, даже и вертикалната, 
където липсва знак за пешеходни пътеки, за 
„Внимание деца“ и т.н. Скоро бяхме свидете-
ли,  какво се случи в Прилеп. Там е друга ситу-
ацията, но не дай си Боже, трябва да вземем 
превантивни мерки за тази маркировка. И 
освен в населените места и около училищата, 
по общинската пътна мрежа предвижда ли се 
маркировка на пътища? Предстоят зимните 
месеци, мъгли и т.н. Това е едното и второ, 
пак на тази тема пътища, предполагам, че и 
в капиталовия списък има доста улици, кои-
то не са завършени, нали се предвижда още 
асфалтиране, не забравяйте ул. „Заводска“ 
–  има една единствена огромна дупка там, 
която я бяха направили и се издъни, и мостът, 
който минава над жп прелеза, над жп линия-
та, пак е в дупки. Сигурно две кофи асфалт 
трябват, за да се оправят тези фрапиращите 
неща. Благодаря Ви! 

Атанас Атанасов: Маркировката всяка 
година за първия учебен ден я подновяваме. 
Пешеходни пътеки, стана ми интересно, на 
коя пешеходна пътека няма знак? 

Любомир Леонов: Огледайте ги.
Атанас Атанасов: Защото казвате, че 

няма, а ние преди 2-3 години дадохме сигур-
но 22 - 23 хиляди лева за знаци и за други 
неща. И аз мисля, че навсякъде са поставени. 
Ако има конкретно някъде, кажете ми, защото 
аз мисля, че всичко е оправено. В общинската 
пътна мрежа маркировката е сравнително до-
бра. Сега няма да правим маркировка, мина-
лата година я правихме. В основните, където 
се движат автобусите, има маркировка и се 
вижда. Единствено няма хубава маркировка 
по пътя Шивачево – Баните. На този етап не 
предвиждам да правим маркировка. Ако пра-
вим нещо, само в града ще правим. Това е. 

Мирослав Дяков: Заповядайте колеги. 
Кметовете на населени места, имате ли въ-
проси? Да считан, че нямата, така ли? Който 
е съгласен да прекратим дебатите по точка 
първа, моля да гласува!

След гласуване Общински съвет Твърдица 
прекрати дебатите по първа точка. 

/Из Протокола/

ПОКАНА
ЗА УЧАСТИЕ В ОБЩО СъБрАНИЕ НА 

СДрУжЕНИЕ „лОВНО-рИБАрСКО ДрУжЕСТВО-ТВърДИЦА”

Управителният съвет на Сдружение „Ловно-рибарско дружество-Твърдица”,
гр. Твърдица, на основание  чл. 26, ал. 1 от  ЗЮЛНЦ  свиква  ОБЩО  СЪБРАНИЕ
на  Сдружението на 17.11.2023 г.  от 18 часа в залата на читалище „Св. св. Кирил и Мето-

дий”, гр. Твърдица и Ви кани да присъствате на Общото Събрание при следния дневен ред:
1. Отчет на УС на сдружението за 2021 г. и 2022 г.
2. Отчет на КС  на сдружението за дейноста и финансовото състояние за 2021г. и 2022г.
3. Определяне размера на членския внос за 2024г.
4. Приемане на нови ловци в сдружението.
5. Избор на делегати за ОС на НЛРС-СЛРБ за 2024г.и 2025г.
6. Разни. 
При липса на кворум на основание чл. 27 от ЗЮЛНЦ Общото Събрание се отлага с 1час 

по-късно на същото място и при същия дневен ред.
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На 11.09.2023 г. в малката  залата на НЧ 
”Св. Св. Кирил и Методий - 1914” се проведе 
72-ро редовно заседание на Общински съвет 
– Твърдица. При откриване на заседание-
то присъстваха 15 общински съветници. По 
уважителни причини отсъстваха г-жа Анелия 
Стоянова и г-н Любомир Леонов. Участие в 
работата на заседанието взеха: г-н Атанас 
Атанасов – кмет на Община Твърдица, г-н Ан-
тон Драганов – зам.-кмет на Община Твърди-
ца, г-н Петко Борисов – зам.-кмет на Община 
Твърдица, г-н Пламен Курумилев – секретар 
на Община Твърдица, г-жа Диана Димитрова 
– директор  дирекция ФАПИОУС, кметове на 
кметства, служители от Общинска админи-
страция.

Мирослав Дяков:  Заповядайте, колеги! 
Г-н Златев, заповядайте.

Злати Ст. Златев: Искам да попитам, не 
знам към г-н кмета или към г-н Борисов или 
към г-н Драганов, в тази градинка, която е на 
„Ваел“, бяха засадени няколко дървесни вида, 
на каква стойност са и някой грижи ли се за 
тях. Примерно две от четирите иглолистни, 
по моему, са изсъхнали. Също смятам, че има 
разменени табелки, защото написаното име 

на една от табелките е на иглолистен вид, а 
има широколистно. Не знам дали е сменяно 
дървото, не ми се вярва, или става въпрос за 
някаква некомпетентност. Мисълта ми е, тези 
9-10 дръвчета колко струваха на бюджета, по 
програма ли са и кой се занимава пряко от 
общинската администрация, служителите, с 
тях? Защото прави много добро впечатление, 
стоят табелките, хубави са, където има изсъх-
нали, могат да се подменят. Благодаря.

Атанас Атанасов: Точна стойност не мога 
да кажа, защото е от април месец. Не мисля, 
че има сбъркано име. Проблемът е, че там 
няма вода, до известно време ги поливахме, 
някои ги оскубаха, другите изсъхнаха. Трябва 
да проверим фактурата, защото сега не мога 
да кажа дали са 500  или са били примерно 
800 лева. Няма как. Ако вчера сме го купили, 
да можем да отговорим конкретно, а те са от  
преди 4-5 месеца. Знам, че ги купувахме и 
ги плащахме, но конкретно не мога да кажа 
на каква цена, трябва да проверим в счето-
водството. Проблемът там е с водата и отно-
шението на нашите съграждани, защото още 
на първата седмица две бяха счупени. Знам, 
че има изсъхнали, никога не сме го поливали 
там, няма вода, ръчно носеха и поливаха, но 

за съжаление половината ги няма. Г-н Златев, 
ще Ви отговорим след като проверим в счето-
водството каква е сумата.

Мирослав Дяков: Колеги, в тази връзка, 
г-н Златев, което подхвърли, наистина то е 
проблем не само в този парк, а във всички 
паркове има непристойно, да не използвам 
по-силни думи, държание относно нашите съ-
граждани, не визирам само в конкретния слу-
чай „Ваел“. Във всички паркове, за съжале-
ние, повече рушат отколкото да се стремят да 
опазват. Говорили сме го много пъти. Според 
мен, а и повечето от вас са споделяли това 
мнение, че трябва видеонаблюдение, трябва 
видеонаблюдение, за да има респект. На ско-
ро ми попадна една статия – в Благоевград 
още повече инвестират в тази посока, стигна-
ли са до там, г-н Борисов, обръщам се към 
него, защото той е наясно, за какво говоря, 
софтуерът е на такова ниво, че дори преду-
преждават камерите в реално време, тоест 
някой прави зулуми, чупи пейките пример-
но, както в  парка, който е пред цеха ми, и в 
момента на чупенето патрулката вече е там. 
Това е. Решението в тази посока е това, защо-
то иначе във всички общини е проблем това 
посегателство. Побликуват постоянно данни 

в бюлетините на Националното сдружение 
на общините какви огромни средства харчат 
общините, за да възстановяват щети. Някак 
си ей така хората да проумеем, особено мла-
дежите, тези във възрастта, когато адренали-
нът им идва малко в повече. Затова трябва 
да има ответни реакции, иначе няма да стане 
нищо. Респект трябва да има

Злати Златев: Нещо повече по този въ-
прос, има камери, които имат възможност с 
високоговорител да им върнеш още докато са 
там, да му кажеш „Ей, недей да чупиш!“

Мирослав Дяков: Има, да.
Злати Златев: Или този, които е наблюда-

ващият, да го направи. 
Мирослав Дяков: Нещата са високотехно-

логични вече. Заповядайте колеги. Уважаеми 
кметове, Вие имате ли въпроси? Да считам, 
че няма. Който е съгласен да прекратим деба-
тите по първа точка, моля да гласува! 

След гласуване от 15 общински съветника, 
със 15 гласа „за”, без „против” и без „въздър-
жали се”, Общински съвет Твърдица прекрати 
дебатите по първа точка.

 /Из протокола/

ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД

ТРЯбВА ВИДЕОНАблюДЕНИЕ, зА ДА сПРЕ ЧуПЕНЕТО И РуШЕНЕТО В ПАРКОВЕТЕ
ИзКАзВАНИЯ, ПИТАНИЯ, сТАНОВИЩА И ПРЕДлОжЕНИЯ НА гРАжДАНИ 

ОТ 72-ро РЕДОВНО зАсЕДАНИЕ НА Обс - ТВЪРДИцА, ПРОВЕДЕНО НА 11.09.2023 г.

УВАЖАЕМИ ЖИТЕЛИ НА ОБЩИНА ТВЪРДИЦА,
На 22 септември отбелязваме 115 години от обявяването на Независи-

мостта на България. Тази дата през 1908 г. става знакова за нашата дър-
жава. В църквата „Св. Четиридесет мъченици” във Велико Търново княз 
Фердинанд обявява с манифест Независимостта на България. Исторически 
акт, показващ как една нация може да определя сама пътя си, да твори исто-
рията си. Чрез тези паметни събития България заема своето достойно място 
сред останалите европейски нации. 

Безспорно, това е денят, който въплъщава усилията и саможертвата на 
поколения българи. Ето защо днес не е достатъчно просто да отдадем почит, 
а да направим съвременен и осъзнат прочит на нашата история. Отговор-
ността пред нея  е на всички нас – да доразвием и да надградим постигнато-
то от предците ни.

Бъдете горди, независими и единни българи и никога да не забравяме 
възторжения възглас на нашите деди: 

„ДА ЖИВЕЕ СВОБОДНА И НЕЗАВИСИМА БЪЛГАРИЯ! 
ДА ЖИВЕЕ БЪЛГАРСКИЯТ НАРОД!“ 

ЧЕСТИТ ПРАЗНИК НА НЕЗАВИСИМОСТТА!

            Кмет на Община Твърдица
Атанас Атанасов

ДО НАЧАЛНИКА НА
РАЙОННО УПРАВЛЕНИЕ НА МВР, гр. Т В Ъ Р Д И Ц А

БЛАГОДАРСТВЕНО ПИСМО
УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН НАЧАЛНИК,

С настоящото писмо бих искал да изразя своята благодарност на служителите от 
РУ на МВР – Твърдица, и особено на Димитър Панев, за добрата организация 

и взаимодействие при откриването на мобилния ми телефон. 
Усилията Ви не са останали незабелязани  и се надявам, че и  за в бъдеще ще 

можем да разчитаме на всички вас.
Пожелавам много здраве на Вас и Вашите служители.

С УВАЖЕНИЕ,
МАРКО КОЕВ – с. ОРИЗАРИ
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блАгОДАРНОсТ

УЧЕБНА ЕВАКУАЦИя ПО ПОжАрНА БЕЗОПАСНОСТ 
СЕ ПрОВЕДЕ В ДЕТСКАТА ГрАДИНА В ТВърДИЦА

В седмицата на пожарната безопас-
ност в ДГ „Щастливо детство“ се проведе 
учебна евакуация. Благодарим на целия 
екип на РСПБЗН гр. Твърдица за сис-
темното сътрудничество, насочено към 
ранното формиране на противопожарна 
култура у подрастващите и за грижите по 
осигуряване на пожарна безопасност за 
децата, персонала и пребиваващите в об-
разователната институция. 

Честит професионален празник – 
14 септември!

Янка Костова

ДГ „ЩАСТлИВО ДЕТСТВО” В ТВърДИЦА ПОСрЕЩНА 
НОВАТА УЧЕБНА ГОДИНА С 285 ДЕЦА

Пожелаваме здраве и радост за всички 
деца и техните родители. Здраве, сили, твор-
чески заряд и вдъхновение за целия екип на 
детската градина за изпълнение на отговор-
ната мисия – опазване живота и здравето 
на децата, осигуряване на качествено и дос-
тъпно образование, насочено към развитие 
на индивидуалните способности на всяко 

дете, подкрепа на личностното развитие и 
качествена подготовка за училище.

Добре дошли на малките палавници! 
Добре дошли на новоназначените ни слу-
жители!

Успешна учебна година за всички!

Янка Костова
Директор

МлАДИ ТАлАНТИ ОТ НАТфИЗ ПрАДСТАВИхА 
СВОй фИлМ В ТВърДИЦА

На 23.08.2023 г. в ритуалната зала на НЧ 
“Св. св. Кирил и Методий” се състоя  про-
жекция на късометражния филм “Морален 
тест”. Проектът е финансиран от  фондация 
“Лъчезар Цоцорков” и  осъществен изцяло 
от  студенти в НАТФИЗ, които приемат пре-
дизвикателството да създадат научнофан-
тастичен филм, въпреки че нямат опит с 
този жанр.  

Сценарист и режисьор е Лидия Юлиано-
ва, оператор е Йоан Евстатиев, а монтажист 
– Мария Петлешкова. 

Филмът изследва  актуалната тема за 
човешкия морал на изкуствения интелект.  
Сюжетът проследява историята на мла-
да жена, която доброволно се  подлага на 
симулация, тестваща моралните  устои на 
човека. Целта на експеримента е да бъде 
създаден алгоритъм за изкуствен интелект, 
който максимално да се доближава до чо-

вешките реакции. Но изпитанията, пред 
които е поставена героинята, водят до из-
ненадващи решения и неочаквани обрати. 

Представянето на лентата стана в Мал-
ката зала на читалището в Твърдица със съ-
действието на читалищното ръководство в 
лицето на Нели Денева и Соня Йорданова.  
Противно на очакванията, залата се оказа 
пълна с млади хора, с хора, жадни да видят 
изкуство. Неслучайно младите таланти из-
браха точно в Твърдица да представят своя-
та работа.  Майката на Лидия Юлианова е 
от Твърдица, учила е в Твърдица, а младата 
режисьорка често посещава своите баба и 
дядо в една къща в горния край на града, 
откъдето се открива живописна вдъхновя-
ваща панорама. 

Пожелаваме на екипа здраве и творче-
ски успехи! 

Соб. инф.

КрИСТИАН ЗИНКОВ фИНИшИрА ВТОрИ НА СъСТЕЗАНИЕ В ГърЦИя

АДРЕНАлИН

Състезанието се проведе при слънчево 
и горещо време с температури над 30 гра-
дуса. В събота се състояха квалификацията 
и двата квалификационни хийта. Кристиан 
Зинков стана втори на квалификацията, кое-
то му отреди втора позиция на стартовата 
решетка за хийтовете. И на двата хийта при 
старта, обаче оставаше в прашната част на 
пистата и успя да се класира 5-ти.  

На неделните състезания в първи манш 
стартира от 5-та позиция, при старта се на-
реди 4-ти, навакса още една позиция и фи-
нишира 3-ти. На втори манш стартира трети, 
при старта остана втори, като целта му бе 
да изпревари първия. Към края на манша 
започна да губи скорост, поради неточно 

подбрано налягане в гумите, но успя да за-
пази втората си позиция, което в крайното 
класиране му отреди второто място. Това 
до момента е най-доброто представяне на 
Зинков в по-бързия клас Minimax за сезона.

Предстои последният VI-ти кръг на НКС, 
който ще се проведе на 07-08 октомври в 
Кюстендил. В крайното класиране на шам-
пионата до момента Кристиан Зинков е на 
4-то място. Все още има шанс да се нареди 
в топ 3 за годината. 

Достойно представяне, късмет и ско-
рост пожелаваме на Зинков за последния 
кръг от шампионата! 

Ирина Азманова

„Светът е несъвършен, затова е толко-
ва прекрасен. Всички ние сме различни, 
а това ни прави уникални посвоему.“ Това 
бяха първите ми думи, когато застанах 
пред своите колеги, за да защитя анализа 
си по време на симпозиума на учителите 
в Полша. Имах уникалната възможност да 
се срещна с колеги от различни държави, 
които се бяха събрали с една единствена 
цел – да обменят опит. Дадохме примери 
за училищна интеграцията на деца, идващи 
от различни етноси, от различна социална 
среда и проблемни семейства. Чухме исто-
рии на родители, чиито деца са били под-
ложени на тормоз в училище само защото 
са с различен цвят на кожата или имат раз-
лични интереси и възгледи.

Събития като симпозиума в Полша  са 
рядкост, тъй като не са финансирани от 
Европейската комисия и не всеки има въз-

можност да присъства на тях. Въпреки това 
желанието да бъдем по-добри, надгражда-
щи себе си и попиващи опита от другите, 
се превръща в основен мотив да вървим 
напред и да постигаме целите си една по 
една. Вярвам в умението да се развиваме 
и усъвършенстваме, защото това ни прави 
радетели за една толерантна и помагаща си 
взаимно среда, в която да си различен не 
означава да си отхвърлен, а да си УНИКА-
ЛЕН. Смятам, че всеки учител ще подкрепи 
мнението ми – ние, учителите, трябва да 
надграждаме себе си, за да помагаме на 
своите ученици, да им даваме примери в 
живота и подкрепата, от която всеки един 
човек се нуждае.

Пламена Стоева,
Учител по БЕЛ и АЕ

В СУ „Н. Рилски“ - Твърдица

УЧИТЕл ОТ СУ „Н. рИлСКИ“ УЧАСТВА В 
ПЕДАГОГИЧЕСКИ СИМПОЗИУМ В ПОлшА

Пламена Стоева, учител по български език и литература в СУ „Н. Рилски“, беше 
избрана да участва в симпозиум по педагогически въпроси в Полша. Към събитието 
се присъединиха учители от различни държави, като г-жа Стоева е единствен пред-
ставител за България. По време на обучението тя защити анализ на тема The choice 
is yours - work with students from different ethnicities and backgrounds,  запозна се с 
анализите на колегите си по същата тема, и получи възможност да надгради познания 
и умения в областта.

Искам да изкажа своята благодарност към 
няколко деца от село Оризари за помощта, 
която ми оказаха в труден момент. В края на 
август над селото се изсипа градушка, която 
унищожи всичко в дворовете на хората и сва-
ли избуялата шума на дърветата и асмите на 
земята. Вместо да се радват на плодовете на 
своя труд, хората трябваше да чистят  дворо-
вете си  от шума и унищожени плодове.  Аз 
съм възрастен човек и като всички започнах 
да мета и да чистя двора. В този момент по-
край нас мина група деца и като ме видяха, 

веднага дойдоха, взеха метли и кой каквито 
инструменти намери и се втурнаха да почист-
ват двора ми. Работата беше свършена бързо, 
но по-важното е, че децата помагаха от сър-
це.  Благодаря на Марияна Милчева, на  Пепа 
Дякова, на Цветомира и Денис Данаилови, на 
Велимира Матьова.

 Пожелавам им здраве и да им се връща 
добротата. Благодаря и на техните родители, 
че са възпитали такива достойни деца.  

Петрана Стойкова
от с. Оризари

НЧ „Паисий Хилендарски 1928” и Клуб 
на пенсионера в село Червенаково почетоха 
138-та годишнина от Съединението на Бълга-

рия и паметта на загиналите. Поклон! Дъл-
бок поклон!

Златка Михнева
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КлУБОВЕ ОТ ТВърДИЦА ПОСЕТИхА рУПИТЕ И рИлСКИ МАНАСТИр. 
ЕКСКУрЗОВОДКА СПОМЕНАлА, ЧЕ МОНАх рАфАИл БИл ОТ шИВАЧЕВО

От няколко години членовете на клуба на 
хората с увреждания и ПК на учителите меч-
таеха да посетят Рупите, Мелник и Рилски 
манастир. Най-после желанието им се осъ-
ществи. Пристигнахме на Рупите и отидохме 
да се поклоним на гроба на Баба Ванга. После 
разгледахме иконите в църквата „Св. Петка 
Българска”, рисувани от художника Светлин 
Русев. Видяхме и 

СКрОМНАТА КъЩИЧКА НА ПрОрОЧИЦАТА, 

в която тя прекарва последните години от 
живота си. Тази местност е много красива, с 
голям парк. Разположена е в подножието на 
вулканичния хълм Кожух: „Това място тук е 
много особено. Служи ми като акумулатор и 
от него аз черпя енергия и сила. Някога тук 
е горял страшен огън, а този хребет над нас 
крие една голяма тайна” – казва Баба Ванга. 

След изригването на вулкана тук бликват го-
рещи минерални извори. Пред църквата има 
чешма с два чучура. От единият тече гореща 
минерална вода, а от другия студена. 

Разгледахме и залата със заветите, които 
Баба Ванга оставя на поколенията. Тя съвет-
ва хората да живеят скромно и без алчност 
и че „това, което е определено за вас ще го 
получите”, „Лошите дела никога не остават 
ненаказани”, „Да няма завист – да няма лошо. 
Бъдете добри. Злото се побеждава само с 
добро”, „Живейте в сговор и си помагайте”,  
„Уважавайте историята и героите. Историята 
не трябва да се потулва, а да се пази”.

Домът – музей на пророчицата в Петрич е 
най-посещаваната къща. След това посетихме 

НАЦИОНАлНИя ПАрК - МУЗЕй 
„САМУИлОВА КрЕПОСТ”. 

От подножието на хълма видяхме част от 
бронзовата фигура на Цар Самуил. 

При село Ключ става голямата битка меж-
ду българските и византийските войници. 
През месец юли 1014 година византийците 
изненадват българските войни и пленяват 
14 – 15 хиляди войници. В това време най-
добрият стратег на Василий ІІ е убит при с. 
Костурино от българите. Той се казвал Теофи-
лакт Вотаниат. При тази вест, обладан от гняв 
и жестокост, Василий ІІ заповядал пленените 
българи между 14 и 15 хиляди да бъдат осле-
пени. На всеки 100 оставил по един едноок да 
ги води. Това станало през август 1014 г. За 
тази грозна и нечовешка жестокост Василий 
ІІ остава в историята с прозвището „Българо-
убиецът”. Като вижда ослепените си войници, 
Самуил получава сърдечен удар и след два 
дни умира. Продължихме към 

МЕлНИК - НАй-МАлКИяТ ГрАД 

В БълГАрИя. 

Някога е бил цветущо селище с над 25 
000 жители. По улицата са вървели кервани 
от коли, пълни с бъчви рубиново, гъсто като 
кръв, вино, разнасяло славата на града да-
леко към Солун, Атина, Виена, Рим, Марси-
лия, Испания. Докато наближавахме града, 
вниманието ни грабна великолепието на най-
внушителните и най-красивите розово-бели 
пясъчници – земните пирамиди, заобиколили 
града. По време на Възраждането тук е има-
ло 75 църкви, манастири, училища, огромни 
винарски изби, издълбани в пясъчната гръд. 
На другия ден след закуската си купихме от 
прочутото мелнишко вино и 

ПОТЕГлИхМЕ ЗА 

рОжЕНСКИя МАНАСТИр 

„Рождество Богородично”. Той е със 
скромни размери, но е най- голям в този 
край. Със своята архитектурна композиция 
привлича погледа и човек може с часове да 
наблюдава творението на нашите предци. 
Стенописите в църквата са запазени и са от 
различни периоди. Интересни са стъклопи-
сите на прозорците – единствената църква в 
България, която ги има. 

Пристигнахме в последния наш обект за 
посещение – Рилският манастир, Съкровищ-
ницата на България. Началото на Рилския 
манастир е в първата половина на Х-ти век, 
заедно с житейския път на неговия основател 
Свети Иван Рилски. Влизайки в двора на ма-
настира, ние дълго наблюдавахме красотата и 
уюта на дългите чардаци, на арките, на изпи-
саната колонада. Църквата „Рождество Бого-
родично” е в пълна хармония с манастирска-
та архитектура.

Интересна е и манастирската готварница 
– „Магерницата”, висока 22 метра. Най- ста-
рата сграда в манастира е Хрельовата кула, 
висока 23 метра. 

ТУК ВСЕКИ СПИрА С ВъЗхИЩЕНИЕ 

пред фината резба на престолния кръст, 
работен от монаха Рафаил с игла цели 12 го-
дини, от което той ослепява. Когато съм хо-
дила там през 60-те години на миналия век, 
екскурзоводката разказваше, че той е бил от 
Шивачево. 

Рилският манастир е не само красив кът 
от нашата родина, а и светилник на българщи-
ната през вековете.  

Изпълнени с радост и удовлетворение от 
това, което видяхме, се прибрахме в Твърди-
ца.

Радка Златева

мАРШРуТИ

КлУБ „ПрИяТЕлИ НАД 60“ ПОСрЕЩНА 
ГОСТИ ОТ С. ЧАВДАр

Ние, участниците в клуб „Приятели над 
60”, град Твърдица, имахме удоволствието 
да посрещнем в нашето градче приятелите 
си от пенсионерски клуб „Златна есен” с. 
Чавдар.  По стар български обичай гостите 
бяха посрещнати с питка и сол.  След като 
си отпочинаха от пътуването, разведохми 
гостите из  града. Те 
разгледаха археологи-
ческата изложба към 
Исторически музей – 
Твърдица, която се на-
мира в сградата на НЧ 
„Св. св. Кирил и Мето-
дий 1914”, а след това и 
изложбата на изделия-
та, изработени от сръч-
ните  деца, участвали в 
„Лятна работилница” в 
читалището.

В бистро „Ореха” 
прекарахме заедно 
една страхотна вечер 
с приятна програма, 
много музика, изне-
нади и чудесна храна. 
Чувствахме се така, 
сякаш се познаваме от 
много години. На след-
ващия ден показахме 
на гостите нашата църк-
ва – храм „Св. Петка”, 
посетиха и Потопената 
църква и комплекс „Аг-
лика Палас” на язовир 
Жребчево.

Приятните моменти 
с приятни хора минаха 
много бързо. Остават 

спомени, които ще пазим цял живот. Нека 
срещите ни с тези добри хора да продължат 
и за напред.

Янка Тодорова
Председател на ПК „Приятели над 60”

ДЕлЕГАЦИя ОТ ОБЩИНА ТВърДИЦА ПОСЕТИ НОрВЕГИя

За осъществяване на планираните дей-
ности по обмяна на опит и добри практи-
ки, е заложено провеждане на две визити и 
организиране на конференция. Целта  е от 
една страна да се запознаят двете страни с 
дейността си, да обменят опит в сферата на 
активното ангажиране на деца и родители, 
да се повиши капацитета на персонала, да 
се въведат нови модели на образователни 
програми. 

Община Твърдица осъществи своята 
визита в Кралство Норвегия от 13.09. до 
16.09.2023 г. Делегацията от община Твър-
дица и партньорите от  Българското недел-
но училище „Родна реч“ в Осло бяха приети 
на среща в Посолството от извънредният и 
пълномощен посланик на Република Бъл-
гария в Кралство Норвегия г-жа Десислава 
Иванова.

Посланик Иванова приветства гостите, 
водени от кмета на община Твърдица г-н 
Атанас Атанасов, и изрази надежда, че оп-
итът и наблюденията, които те придобият в 
Норвегия с помощта на партньорите от БНУ 
„Родна реч“ ще бъдат от значение за раз-

витието на общината и ще донесат реални 
ползи за жителите й. Проектът, който се ре-
ализира от община Твърдица с помощта на 
БНУ „Родна реч“, е фокусиран върху инте-
грацията на малцинствата. В хода на среща-
та заместник-председателят на Управител-
ния съвет на БНУ „Родна реч“ г-н Николай 
Вазов представи дейността на училището, в 
което българско образование получават над 
100 български деца.  БНУ в Осло постоянно 
разширява своята дейност през годините. 
За да може да всички желаещи деца да учат 
присъствено в БНУ, училището в момента 
има нужда от разширяване на своята мате-
риална база.

Посланик Иванова от своя страна даде 
висока оценка за работата на училището за 
съхранение на българската култура и на-
ционална идентичност сред общността ни 
в Норвегия. Тя приветства осъществяването 
на повече контакти между българското и 
норвежкото общество, както и между бъл-
гарските общностни организации с техни 
партньори в България, което би спомогна-
ло и за популяризирането на страната ни в 
Норвегия. 

В края на срещата г-н Атанасов връчи на 
посланик Иванова картина на Потопената 
църква в язовир Жребчево, която ще остане 
скъп спомен от България за Посолството.

Посещението продължи в сградата на 
БНУ „Родна реч”, където г-н Николай Ва-
зов и г-жа Жасмина Средкова разказаха за 
начина на провеждане на учебния процес, 
иновативни и добри практики.  

                                Данка Иванова
Есперт по образованието 

в Община Твърдица

ВИзИТА
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рЕшЕНИя НА ОБЩИНСКИ СъВЕТ - ТВърДИЦА
Продължава от предишен брой

РЕШЕНИЕ № 724/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 5 от Закона за местното самоупра-

вление и местната администрация и чл. 5, ал. 16 от ПМС № 67/2010 
г. за заплатите в бюджетните организации и дейности, Общински 
съвет гр. Твърдица 

РЕШИ:
1. Определя на кмета на общината Атанас Христов Атанасов ин-

дивидуална основна месечна заплата, считано от 01.01.2023 г., в 
размер на 4105 лв. 

2. Определя на кметовете на кметства индивидуални основни 
месечни заплати, считано от 01.01.2023 г., както следва:

Кметство Име, презиме, фамилия
Индивидуална 

основна месечна 
заплата – лева

Шивачево Наташа Димитрова Коева 2645

Сборище Злати Раднев Златев 2300

Бяла паланка Емегюл Юсеинова Адемова 2240

Боров дол Георги Атанасов Георгиев 2060

Оризари Петко Енчев Петков 2060

Жълт бряг Ниязи Илмиев Ниязиев 1835

3. Определя на кмета на общината и на кметовете на кметства 
допълнително възнаграждение за придобит трудов стаж и профе-
сионален опит в размер на 1 /един/ процент от индивидуалната ос-
новна заплата за всяка година прослужено време.

РЕШЕНИЕ № 725/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 2 от Закона за местното самоупра-

вление и местната администрация, чл. 7, ал. 6 от Наредбата за ус-
ловията и реда за възлагане изпълнението на дейности в горските 
територии – държавна и общинска собственост и за ползването на 
дървесина и недървестни горски продукти, на Постановление № 
316 от 24.11.2011 г. на Министерски съвет, Общински съвет Твър-
дица 

РЕШИ:
Приема промяната и допълнението на Годишен план за полз-

ване на дървесина за 2023 г. в горски територии, собственост на 
Община Твърдица.

Приложение: Одобрен променен и допълнен Годишен план за 
ползване на дървесина за 2023 г. в гори собственост на Община 
Твърдица – 1 бр.

Решението се взема на основание чл. 60, ал. 1 от АПК с допус-
кане на предварително изпълнение.

РЕШЕНИЕ № 726/31.08.2023 г.
На основание: чл.21, ал.1, т.10 и т.24 и чл.27, ал.4 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация и до-
говор/споразумение за предоставяне на безвъзмездна финан-
сова помощ № BG06RDNP001-7.019-0005-C01 по процедура 
BG06RDNP001-7.019 Пътища „Строителство, реконструкция и/или 
рехабилитация на съществуващи общински пътища и съоръжения-
та и принадлежностите към тях“ по подмярка 7.2. „Инвестиции в 
създаването, подобряването или разширяването на всички видове 
малка по мащаби инфраструктура“ от мярка 7 „Основни услуги и 
обновяване на селата в селските райони“ от Програмата за разви-
тие на селските райони за периода 2014 – 2020 г., сключен между 
ДФ „Земеделие” и Община Твърдица, седалище и адрес на управле-
ние: Община Твърдица, Област Сливен, гр. Твърдица, пл. Свобода 
1, ЕИК по БУЛСТАТ 000590704, идентификационен номер по ДДС 
№ BG 000590704, представляван от Атанас Атанасов, Общинският 
съвет

РЕШИ:
1.  Упълномощава  кмета  на  община Твърдица да  подпи-

ше  Запис  на заповед, без протест и без разноски, платима на 
предявяване в полза на ДФ „Земеделие”  в  размер  до   1 464 
606.37лева (словом: един милион четиристотин шестдесет и чети-
ри хиляди шестстотин и шест лева и тридесет и седем стотинки) за 
обезпечаване на 100 % от заявения размер на авансово плащане 
по договор за предоставяне на безвъзмездна финансова помощ № 
BG06RDNP001-7.019-0005-C01 по процедура BG06RDNP001-7.019 
Пътища „Строителство, реконструкция и/или рехабилитация на съ-
ществуващи общински пътища и съоръженията и принадлежностите 
към тях“ по подмярка 7.2. „Инвестиции в създаването, подобрява-
нето или разширяването на всички видове малка по мащаби ин-
фраструктура“ от мярка 7 „Основни услуги и обновяване на селата 
в селските райони“ от Програмата за развитие на селските райони 
за периода 2014 – 2020 г. за Проект „Реконструкция и рехабилита-
ция на общински път SLV 1112 в община Твърдица”, сключен между 
ДФ „Земеделие” и Община Твърдица.

2. Възлага на кмета на община Твърдица да подготви необходи-
мите документи за получаване на авансовото плащане по договор 
№ BG06RDNP001-7.019-0005-C01 и да ги представи пред ДФ „Зе-
меделие”.

Настоящото решение е прието на седемдесет и първо заседание 
на Общински съвет – Твърдица, проведено на 31.08.2023 г.,  Прото-
кол № 71 , т. 4 от дневния ред по доклад Вх. № 2683/14.08.2023 г. 
при кворум от 17 общински съветника и след проведено съгласно 
чл. 21, ал. 1 от Закона за местното самоуправление и местната ад-
министрация поименно гласуване - с 17 гласа „за”, без „против” и 
„въздържали се” и е подпечатано с официалния печат на Общински 

съвет – Твърдица.

Р Е Ш Е Н И Е № 727/31.08.2023 г.

На основание: чл.21, ал.1, т.10 и т.24 и чл.27, ал.4 от Закона 
за местното самоуправление и местната администрация и до-
говор/споразумение за предоставяне на безвъзмездна финан-
сова помощ № BG06RDNP001-7.019-0005-C01 по процедура 
BG06RDNP001-7.019 Пътища „Строителство, реконструкция и/или 
рехабилитация на съществуващи общински пътища и съоръжения-
та и принадлежностите към тях“ по подмярка 7.2. „Инвестиции в 
създаването, подобряването или разширяването на всички видове 
малка по мащаби инфраструктура“ от мярка 7 „Основни услуги и 
обновяване на селата в селските райони“ от Програмата за развитие 
на селските райони за периода 2014 – 2020 г., сключен между ДФ 
„Земеделие” и Община Твърдица, седалище и адрес на управление: 
Община Твърдица, Област Сливен, гр. Твърдица, пл. Свобода 1, ЕИК 
по БУЛСТАТ 000590704, идентификационен номер по ДДС № BG 
000590704, представляван от Атанас Атанасов, Общинският съвет

РЕШИ:
1.  Упълномощава  кмета  на  община Твърдица да  подпише  

Запис  на заповед, без протест и без разноски, платима на пре-
дявяване в полза на ДФ „Земеделие”  в  размер  до 292 921,27 
лева (словом: двеста деветдесет и две хиляди деветстотин дваде-
сет и един лева и двадесет и седем стотинки) за обезпечаване на 
100 % от заявения за финансиране разход за ДДС към заявка за 
авансово плащане по договор за предоставяне на безвъзмездна 
финансова помощ № BG06RDNP001-7.019-0005-C01 по процедура  
BG06RDNP001-7.019 Пътища „Строителство, реконструкция и/или 
рехабилитация на съществуващи общински пътища и съоръжения-
та и принадлежностите към тях“ по подмярка 7.2. „Инвестиции в 
създаването, подобряването или разширяването на всички видове 
малка по мащаби инфраструктура“ от мярка 7 „Основни услуги и 
обновяване на селата в селските райони“ от Програмата за разви-
тие на селските райони за периода 2014 – 2020 г. за Проект „Ре-
конструкция и рехабилитация на общински път SLV 1112 в община 
Твърдица”, сключен между ДФ „Земеделие” и Община Твърдица.

2. Възлага на кмета на община Твърдица да подготви необ-
ходимите документи за получаване на заявения за финансиране 
разход за ДДС към заявка за авансово плащане по договор № 
BG06RDNP001-7.019-0005-C01 и да ги представи пред ДФ „Земе-
делие”.

Р Е Ш Е Н И Е № 728/31.08.2023 г.
На основание чл. 9, ал. 11 и чл. 6, ал. 1, 2 и 3 от Закона за за-

щита при бедствия и чл. 21, ал. 1, т. 12 от ЗМСМА, Общински съвет:
РЕШИ:
1. Приема План за защита при бедствия на Община Твърдица 
2. Приема Общинска програма за намаляване риска от бед-

ствия на Община Твърдица 

Р Е Ш Е Н И Е №  729/31.08.2023 г.
На основание чл. 8, ал. 9 от Закона за общинската собственост, 

във връзка с чл. 21, ал. 2 и чл. 52, ал. 5, т. 1 и т. 2 от Закона за 
местното самоуправление и местната администрация, Общинският 
съвет

РЕШИ:
1. Приема актуализация в Програма за управление и разпореж-

дане с имотите – общинска собственост в община Твърдица през 
2023 г., съгласно приложение № 1.

2. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъпленията 
от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

Настоящата актуализация е програмата за управление и разпо-
реждане с имотите – общинска собственост е приета с Решение № 
729 от 31.08.2023 г. на Общински съвет –  Твърдица.

Р Е Ш Е Н И Е № 730/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, ал. 
1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 от 
НРПУРОИ, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно наддава-

не на недвижим имот УПИ VII, кв. 65 с площ 531 кв. м., отреден за 
обществено обслужване по плана на с. Сборище, частна общинска 
собственост, АОС № 1897/29.06.2023 г.

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 2193.00 
лв. (две хиляди сто деветдесет и три лева) за описания в т. 1 об-
щински имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното само-
управление и местната администрация, 30 % от постъпленията от 
продажбата да се използват за финансиране на изграждането, за 
основен и текущ ремонт на социалната и техническата инфраструк-
тура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и проведе 
публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописания не-
движим имот – частна общинска собственост.

Р Е Ш Е Н И Е № 731/31.08.2023 г
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, ал. 
1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 от 
НРПУРОИ, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно наддава-

не на недвижим имот УПИ XXV, кв. 1 с площ 484 кв. м., отреден за 
жилищно строителство по плана на гр. Шивачево, частна общинска 
собственост, АОС № 1900/30.06.2023 г.

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 1985.00 
лв. (хиляда деветстотин осемдесет и пет лева) за описания в т. 1 
общински имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното само-
управление и местната администрация, 30 % от постъпленията от 
продажбата да се използват за финансиране на изграждането, за 
основен и текущ ремонт на социалната и техническата инфраструк-
тура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и проведе 
публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописания не-
движим имот – частна общинска собственост.

Р Е Ш Е Н И Е № 732/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, ал. 
1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 от 
НРПУРОИ, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно наддава-

не на недвижим имот УПИ XVI, кв. 99 с площ 400 кв. м., отреден за 
жилищно строителство по плана на фр. Шивачево, частна общин-
ска собственост, АОС № 1898/29.06.2023 г. 

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 1640.00 
лв. (хиляда шестстотин и четиридесет лева) за описания в т. 1 об-
щински имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното само-
управление и местната администрация, 30 % от постъпленията от 
продажбата да се използват за финансиране на изграждането, за 
основен и текущ ремонт на социалната и техническата инфраструк-
тура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и проведе 
публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописания не-
движим имот – частна общинска собственост.

Р Е Ш Е Н И Е № 733/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, ал. 
1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 от 
НРПУРОИ, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно наддава-

не на недвижим имот № 72165.507.2209 с площ 272 кв. м., трай-
но предназначение на територията – урбанизирана, НТП – ниско 
застрояване до 10 м. по КККР на гр. Твърдица, частна общинска 
собственост, АОС № 1899/29.06.2023 г.

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 1145.00 
лв. (хиляда сто четиридесет и пет лева) за описания в т. 1 общински 
имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното само-
управление и местната администрация, 30 % от постъпленията от 
продажбата да се използват за финансиране на изграждането, за 
основен и текущ ремонт на социалната и техническата инфраструк-
тура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и проведе 
публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописания не-
движим имот – частна общинска собственост.

Р Е Ш Е Н И Е № 734/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от Закона за местното самоу-

правление и местната администрация и чл. 7, ал. 1, ал. 2 и ал. 3 от 
Наредбата за създаване, организацията и дейността на клубовете за 
пенсионери на територията на Община Твърдица 

РЕШИ:
Открива Клуб на пенсионера на територията на Община Твър-

дица, както следва:
1. Пенсионерски клуб „Надежда“ – гр. Твърдица.

Р Е Ш Е Н И Е № 735/31.08.2023 г.
На основание чл. 67, ал. 1, във връзка с чл. 52, ал. 1, т. 3 б. „а“ 

от Закона за водите и чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното само-
управление и местната администрация, Общинският съвет 

РЕШИ:
1. Дава своето съгласие Кметът на Община Твърдица да изда-

де разрешително за водовземане с цел напояване на земеделски 
култури в масиви № 332 и  № 333 с обща площ 300.290 дка по 
КККР на гр. Твърдица от повърхностен воден обект – напоителни 
канали от язовир „Митракук“ с идентификатори  № 72165.302.959 
и  № 72165.301.959 по КККР на гр. Твърдица одобрени със Запо-
вед РД-18-2-26.02.2010 г. на изпълнителен Директор на АГКК, за 
които са съставени актове за публична общинска собственост  № 
588/22.02.2013 г. и  № 589/22.02.2013 г. с водоизточник към напо-
ителните канали, съществуващ водоем – язовир „Митракук“, пуб-
лична общинска собственост с идентификатор  № 72165.315.63 по 
КККР на гр. Твърдица одобрени със Заповед РД-18-2-26.02.2010 г. 
на изпълнителен Директор на АГКК, параметри на водовземането: 
при годишен лимит – 148643.55 м3, разпределени сезонно през 
поливен период от 01.04 до 30.08, за срока на ПУРБ на БДИБР – до 



Брой 9 (664), 30 септември 2023 г. 7
31.12.2027 г. при следните условия:

1.1 Да се спазват разпоредбите на действащата нормативна 
уредба във връзка с сигурността на хидротехническите съоръже-
ния;

1.2 Да не се нарушават обществените интереси и придобити 
права, упражнявани по отношение на водните обекти и водносто-
панските системи и съоръжения;

1.3 Да се монтира водомерен възел при отклонението за на-
появане в съответствие с чл. 48, ал. 1, т. 6 и чл. 194а от Закона за 
водите.

Р Е Ш Е Н И Е № 736/31.08.2023 г.
На основание чл. 67, ал. 1, във връзка с чл. 52, ал. 1, т. 3 б. 

„а“ от Закона за водите и чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, Общинският съвет 

РЕШИ:
1. Дава своето съгласие Кметът на Община Твърдица да издаде 

разрешително за водовземане с цел напояване на земеделски кул-
тури в масиви № 301 и  № 302 с обща площ 228.100 дка по КККР 
на гр. Твърдица от повърхностен воден обект – напоителен канал 
от язовир „Митракук“ с идентификатор  № 72165.302.959 по 
КККР на гр. Твърдица одобрени със Заповед РД-18-2-26.02.2010 
г. на изпълнителен Директор на АГКК, за който е съставен акт за 
публична общинска собственост  № 589/22.02.2013 г. с водоиз-
точник към напоителния канал, съществуващ водоем – язовир 
„Митракук“, публична общинска собственост с идентификатор  № 
72165.315.63 по КККР на гр. Твърдица одобрени със Заповед РД-
18-2-26.02.2010 г. на изпълнителен Директор на АГКК, параметри 
на водовземането: при годишен лимит – 112909.50 м3, разпреде-
лени сезонно през поливен период от 01.04 до 30.08, за срока на 
ПУРБ на БДИБР – до 31.12.2027 г. при следните условия:

1.1 Да се спазват разпоредбите на действащата нормативна 
уредба във връзка с сигурността на хидротехническите съоръже-
ния;

1.2 Да не се нарушават обществените интереси и придобити 
права, упражнявани по отношение на водните обекти и водносто-
панските системи и съоръжения;

1.3 Да се монтира водомерен възел при отклонението за на-
появане в съответствие с чл. 48, ал. 1, т. 6 и чл. 194а от Закона за 
водите.

Р Е Ш Е Н И Е № 737/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 23 от Закона за местното са-

моуправление и местната администрация, чл. 6, ал. 1 и чл. 14, ал. 
6 от Закона за общинската собственост, чл. 2, ал. 4 от Наредбата 
за реда за придобиване, управление и разпореждане с общинско 
имущество и чл. 60, ал. ч от АПК, Общинският съвет

РЕШИ:
1. Променя статута но собствеността  на самостоятелни обекти 

в сграда с идентификатори по КККР на гр. Твърдица от публична 
общинска собственост в частна общинска собственост, актувани с 
акт за публична общинска собственост № 340/02.03.2011 г., както 
следва

- № 72165.503.117.1.7, ул. „Хан Аспарух“ № 14, етаж 2, обект 
7, бр. нива на обекта 1, с площ 15 кв. м., предназначение: за дело-
ва и административна дейност, самостоятелния обект се намира 
на етаж 2 в сграда с идентификатор № 72165.503.117.1.

- № 72165.503.117.1.14, ул. „Хан Аспарух“ № 14, етаж 5, обект 
14, бр. нива на обекта 1, с площ 212 кв. м., предназначение: за де-
лова и административна дейност, самостоятелния обект се намира 
на етаж 5 в сграда с идентификатор № 72165.503.117.1.

2. Определя за офис на МИГ Твърдица – Сливен – Долина-
та на прасковите, в гр. Твърдица помещение от 15 кв. м., с ка-
дастрален идентификатор №72165.503.117.1.7, ул. „Хан Аспарух“ 
№ 14, етаж 2, обект 7, бр. нива на обекта 1, с площ 15 кв. м., 
предназначение: за делова и административна дейност, достъп-
но за хора с увреждания. определя помещение за провеждане 
на срещи и заседания, различно от работното в същата сграда с 
размер 32 кв. м. и архивно помещение с размер 16 кв. м. раз-
положени в самостоятелен обект в сграда с идентификатор № 
72165.503.117.1.14, ул. „Хан Аспарух“ № 14, етаж 5, обект 14, бр. 
нива на обекта 1, целият с площ 212 кв. м., предназначение: за 
делова и административна дейност всички част от сграда с иден-
тификатор № 72165.503.117.1 със ЗП 441 кв. м., брой етажи 5, 
брой самостоятелни обекти – 15, функционално предназначение 
– общежитие, по КККР на гр. Твърдица, одобрени със Заповед РД-
18-2/26.02.2010 г. на изпълнителен Директор на АГКК с последно 
изменение на КККР № КД-14-20-352/01.06.2011 Г. НА Началник 
на СГКК – Сливен.

3. Упълномощава Кмета на Община Твърдица да сключи До-
говор за наем с МИГ Твърдица – Сливен – Долината на прас-
ковите за трите помещения за срок до 01.12.2030 г. в размер 
на 189.00 лв. месечно, който да влезе в сила след одобрение на 
Стратегията за БОМП на МИГ Твърдица – Сливен – Долината на 
прасковите.

4. Дава съгласие от § 97-00 „Резерв на непредвидени и неот-
ложни разходи” да се ползват средства в максимален размер на 
48,894.44 лв. за окончателните разплащания към изпълнение по 
процедура № BG06RDNP001-19.610, Административен договор 
РД-50-88/24.03.2023 г. 

След възстановяване на средствата от Управляващият орган на 
Програмата за развитие на селските райони 2014-2020, същите да 
бъдат възстановени по бюджета на Община Твърдица.

5. На основание чл. 60, ал. 1 от АПК допуска предварително 
изпълнение на решението.

Решението се взема на основание чл.60 ал.1 от АПК с допус-
кане на предварително изпълнение

Р Е Ш Е Н И Е № 738/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, във връзка с  чл. 

128, ал. 3 от ЗУТ, 
РЕШИ:
ДАВА ПРЕДВАРИТЕЛНО СЪГЛАСИЕ ЗА ОДОБРЯВАНЕ НА ПРО-

ЕКТ за  Изменение на ПУП – ПРЗ за обхвата на УПИ  I – 117, 118, 
УПИ  II – 119,  УПИ  XI -120 и УПИ  XII – 120, УПИ  III – 122  и 
УПИ  X – 124, кв. 35 и  част от прилежащата от запад улица – от  
о.т.82 до о.т.85, по действащия  план на кв. Козарево, гр. Твър-
дица, общ. Твърдица, област Сливен, одобрен със Заповед №300 
от 01.06.1983г, като част от Комплексен проект за инвестиционна 
инициатива /КПИИ/, съгласно ПРЕДЛОЖЕНИЕТО.

Р Е Ш Е Н И Е № 739/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 11 от ЗМСМА, във връзка с  

чл.124а, ал. 1 от ЗУТ 
РЕШИ:
ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОИСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО 

ЧЛ. 125 ОТ ЗУТ и РАЗРЕШАВА: КМЕТА НА ОБЩИНА ТВЪРДИЦА, 
да възложи изработването на проект за Подробен устройствен 
план – План за регулация и застрояване /ПУП – ПРЗ/ за включ-
ване в регулация на кадастрални райони 152, 157, 158 и части 
от к.р. 162 гр. Твърдица, общ. Твърдица, обл. Сливен по КК и КР, 
одобрени със Заповед № РД-18-2/26.02.2010 г. на ИД на АГКК, 
с цел да се осигурят нови терени за Жилищно застрояване, като 
се образуват урегулирани поземлени имоти с устройствени пока-
затели характерни за устройствена зона „Малкоетажно жилищно 
строителство“ (Жм), с показатели на застрояване: Етажност: 1-3, 
Н<10м; Плътност: до 60%; Кинт: 1,2; Озеленяване: > 40%, съглас-
но ПРЕДЛОЖЕНИЕТО.

Съществуващата пътна инфраструктура ще се урегулира и про-
мени с цел осигуряване достъп до всички имоти.

ПУП – ПРЗ да бъде придружен от схеми: „Водоснабдяване и 
канализация“ и „Електрификация“.

Р Е Ш Е Н И Е № 740/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 11 от ЗМСМА, във връзка с  

чл.124а, ал. 1 от ЗУТ 
РЕШИ:
ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОИСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО ЧЛ. 

125 ОТ ЗУТ и РАЗРЕШАВА: КМЕТА НА ОБЩИНА ТВЪРДИЦА, да 
възложи изработването на проект за Подробен устройствен план 
– План за регулация и застрояване /ПУП – ПРЗ/ за включване в 
регулация на кадастрални райони 156, 163 и части от к.р. 162 гр. 
Твърдица, общ. Твърдица, обл. Сливен по КК и КР, одобрени със За-
повед № РД-18-2/26.02.2010 г. на ИД на АГКК, с цел да се осигурят 
нови терени за Жилищно застрояване, като се образуват урегули-
рани поземлени имоти с устройствени показатели характерни за 
устройствена зона „Малкоетажно жилищно строителство“ (Жм), 
с показатели на застрояване: Етажност: 1-3, Н<10м; Плътност: до 
60%; Кинт: 1,2; Озеленяване: > 40%, съгласно ПРЕДЛОЖЕНИЕТО.

Съществуващата пътна инфраструктура ще се урегулира и про-
мени с цел осигуряване достъп до всички имоти.

ПУП – ПРЗ да бъде придружен от схеми: „Водоснабдяване и 
канализация“ и „Електрификация“.

Р Е Ш Е Н И Е № 741/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и т. 8 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация, Общински съвет гр. 
Твърдица

РЕШИ:
1. Отпуска еднократна финансова помощ на Деян Николов 

Петров от гр. Шивачево, общ. Твърдица в размер на 500 /петсто-
тин/ лв.

2. Сумата в размер на 500 лв. да бъде отнесена в дейност 122 
„Общинска администрация“ § 42-14 „Други помощи по реше-

ние на Общински съвет”, след намаляване с 500 лв. на § 97-00 „Ре-
зерв на непредвидени и неотложни разходи ” – местни дейности.

3. Упълномощава кмета на общината да извърши промените 
по общинския бюджет.

Р Е Ш Е Н И Е № 742/31.08.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и т. 8 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация, Общински съвет гр. 
Твърдица

РЕШИ:
1. Отпуска еднократна финансова помощ на Янко Георгиев 

Николов, гр. Шивачево, Община Твърдица в размер на 500 (пет-
стотин) лв.

2. Сумата в размер на 500 лв. да бъде отнесена в дейност 122 
„Общинска администрация“ § 42-14 „Други помощи по решение на 
Общински съвет”, след намаляване с 500 лв. на § 97-00 „Резерв на 
непредвидени и неотложни разходи ” - местни дейности.

3. Упълномощава кмета на общината да извърши промените 
по общинския бюджет.

Р Е Ш Е Н И Е №  743/11.09.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и чл. 52, ал. 1 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 94, ал. 
2 и ал. 3 от Закона за публичните финанси, и във връзка с разпо-
редбите на Закона за държавния бюджет на Република България 
за 2023 г. 

РЕШИ:
1. Приема бюджета на община Твърдица за 2023 г. както след-

ва:
По прихода в размер на 30 701 833 лв. съгласно Приложение 

№ 1, в т. ч.:
Приходи за финансиране на делегираните от държавата дей-

ности 21 154 930 лв. в т.ч.:
- Обща субсидия за делегираните от държавата дейности – 18 

775 678 лв.
- Преходен остатък – 2 519 702 лв.
- Чужди средства по §§88-03 - /-/  140 450 лв.
Приходи за финансиране на местни дейности – 9 546 903 лв. 

в т. ч.:
- Данъчни приходи – 639 300 лв. 
- Неданъчни приходи – 1 777 570 лв.
- Трансфери за местни дейности – 2 302 500 лв. 
- Средства за други целеви разходи – 141 600 лв. 
- Целева субсидия за капиталови разходи – 1 411 600 лв.
- Приходен остатък – 3 274 333 лв.
По разходите в размер на 30 701 833 лв., разпределени по 

функции, групи, дейности и параграфи, съгласно ЕБК за 2023 г. 
– Приложение № 2

- За делегираните държавни дейности – 21 469 233 лв.
в т. ч.: от държавен трансфер – 21 154 930 лв.
- дофинансиране – 314 303 лв.
- За местните дейности – 9 232 600 лв.
2. Приема допълнителен поименен списък за разпределение 

на разходите за строителство, основен ремонт и придобиване на 
дълготрайни активи за 2023 г. в размери съгласно приложение № 
3.1. 

3. Приема разпределение на преходния остатък към 31.12.2022 
г., съгласно приложение № 4.

4. Приема числеността на персонала, средствата за работни 
заплати за делегираните от държавата и местните дейности за 
2023 г., съгласно приложение № 5.

5. Приема следните лимити за разходи:
5.1 Средства за социално битово и културно обслужване–съ-

гласно приложение № 6.
5.2 Средства за представителни разходи – съгласно приложе-

ние № 7.
5.3 Средства за подпомагане разходите за погребения – съ-

гласно приложение № 8.
5.4 Разходи за подпомагане издръжката на пенсионерски клу-

бове и клуба на инвалида Твърдица – съгласно приложение № 9.
5.5 Разходи за подпомагане дейността на спортни клубове и 

дружества на територията на общината – съгласно приложение № 
10.

5.6 Транспортни разходи от местоживеенето до местоработата 
и обратно, когато те се намират в различни населени места – съ-
гласно приложение № 11.

6. Одобрява индикативен разчет на сметките за средствата от 
Европейския съюз, съгласно приложение № 12.

7. Определя максимален размер на новите задължения за 
разходи, които могат да бъдат натрупани през 2023 г. и определя 
максимален размер на ангажиментите за разходи, които могат да 
бъдат поети през 2023 г., съгласно Приложение № 13.

8. Приема бюджета на общината по разпоредители с бюджети 
както следва:

Общинска администрация – 12 559 007 лв.;
Кв. Козарево – 453 725 лв.;
Кметско наместничество Близнец и Сърцево – 51 153 лв.;
Кметско наместничество Червенаково – 50 153 лв.;
Кметство с. Жълт бряг – 82 470 лв.;
Кметство гр. Шивачево – 1 537 491 лв.;
Кметство с. Сборище – 759 011 лв.;
Кметство с. Боров дол – 162 461 лв.;
Кметство с. Бяла паланка – 399 293 лв.;
Кметство с. Оризари – 404 794 лв.;
ДПЛУИ и ДПЛПР гр. Твърдица – 4 413 292 лв.;
СУ гр. Твърдица – 4 986 113 лв.;
СУ гр. Шивачево – 2 718 101 лв.;
ОУ с. Сборище – 994 572 лв.;
ОУ с. Бяла паланка – 612 963 лв.;
НУ с. Оризари – 295 272 лв.;
Исторически музей – Твърдица – 221 962 лв.
9. Приема бюджетна прогноза за местните дейности на Общи-

на Твърдица за периода 2023-2025 г.
10. Упълномощава кмета на общината да извършва компенси-

рани промени:
10.1 В частта за делегираните от държавата дейности – между 

утвърдените показатели за разходите в рамките на една дейност, 
с изключение на дейностите на делегиран бюджет, при условие че 
не се нарушават стандартите за делегираните от държавата дей-
ности и няма просрочени задължения в съответната делегирана 
дейност;

10.2 В частта за местните дейности – между утвърдените раз-
ходи в една дейност или от една дейност в друга, без да изменя 
общия размер на разходите;

10.3 При наличие на свободен финансов ресурс по бюджет-
ната банкова сметка на общината, заемообразно да се ползват 
финансови средства за разплащания по проектите, по които се 
налага ползването на временни безлихвени заеми. 

Мирослав Дяков
   Председател на ОбС-Твърдица

Пламена Тропчева
Протоколчик

Продължава в следващия брой
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ЩЕ рАБОТИМ ЗА ПОВИшАВАНЕ НА УСПЕхА И ЗА ОБхВАЩАНЕ 
НА ВСИЧКИ ДЕЦА И УЧЕНИЦИ В УЧИлИЩЕ

С 868 ученици от 1 до 12 клас започна 
новата учебната година в най-голямото учи-
лище в общината. Те са разпределени в 39 
паралелки и за тяхното обучение ще работят 
квалифицирани учители и други педагогиче-
ски специалисти.  

74 първокласници за пръв път прекра-
чиха прага на родното училище. Успешно е 
реализиран държавният план-прием. В осми 
клас постъпиха 66 ученици, завършили ос-
новното си образование в СУ „Н. Рилски“ и 
ОУ „Н. Прокопиев“, с. Сборище. Те ще се обу-

чават по следните профили и специалности 
- 1 паралелка с профил „Математически“ и 
две професионални паралелки със специал-
ност „Производство на облекло от текстил“ 
и професия „Шивач“. Обучението си по про-
фила „Предприемачество“ продължават уче-

ниците от 9, 10, 11 клас. Професионалните 
паралелки в 9 и 11 клас продължават подго-
товката си по специалността „Производство 
на кулинарни изделия и напитки“ и профе-
сия „Готвач“. 

Училището продължава работата си по 
Национална програма „Заедно в изкуствата 
и спорта“, по която са сформирани групи за 
извънкласни дейности – футбол, волейбол, 
две вокални групи и театрална група. 

Продължава работата и по проектите 
„Образование за утрешния ден“ за придоби-
ване на базови компютърни умения на уче-
ниците от 1 до 12, клас, проект „Равен дос-
тъп до училищно образование в условията на 
кризи“, проект“ Приобщаване образование“, 
насочен към деца и ученици в риск и със спе-
циални образователни потребности.

Основна грижа на училището и през тази 
година ще бъде повишаване на обучителните 
резултати на учениците, успешно полагане 
на изпитите от Националното външно оценя-
ване в ІV, VІІ и Х клас и Държавните зрелост-
ни изпити. 

Продължават усилията на целия учили-
щен екип по Механизъм за обхващане и за-
държане в образователната сестема на деца 
и ученици в задължителна предучилищна и 
училищна възраст. Ще се работи и със семей-
ствата за повишаване на тяхната мотивация 
за образоване на децата и за предотвратява-
не на преждевременното отпадане на учени-
ци от училище. 

Пожелавам на всички ученици, учители и 
на семействата на децата здраве и успешна 
учебна година!

Петранка Минчева
Директор на СУ „Н. Рилски“

Честита нова учебна година 

НАД 50 ДЕЦА УЧАСТВАхА В лЕТНИТЕ ЗАНИМАНИя НА ИСТОрИЧЕСКИя МУЗЕй 
И ЧИТАлИЩЕТО В ТВърДИЦА

За втора поредна година Исторически му-
зей – Твърдица и Народно читалище „Св.св. 
Кирил и Методий 1914“ съвместно организират 
и финансират дейности с деца, съобразени с 
празничния календар и свободното време през 
ваканциите.

След работилниците за мартеници и изпис-
ване на великденски яйца, летният период се 
оказа голямо предизвикателство за организа-
торите – дейностите да бъдат интересни, да се 
създадат условия, да се осигурят материали, да 
се намерят сътрудници, които да се включат в 
това начинание.

ОТКрИВАНЕТО НА ДЕТСКАТА ляТНА 
рАБОТИлНИЦА 

започна на 6-ти юли и приключи на 30 ав-
густ. В проведените 35 занятия участниците 
бяха близо 50, на възраст от 7 до 14 години. 
От миналото лято продължиха заниманията 
„В света на шевиците“ с ръководител Надежда 
Тодорова. Децата приложиха своите умения в 
бродирането на мотиви за книгоразделители, 
магнити и малки пана. Продължи работата за 

усвояване на първоначални умения за везба с 
деца, пропуснали първия етап.

Под ръководството на Нели Денева момче-
тата се научиха да работят с пирограф, оцветя-
ваха и лакираха сувенири от дърво, а най-мал-
ките оцветяваха народни носии от Сливенския 
край, изработваха пана с природни материали, 
моливници, бижута, работиха с хартия, мъниста 
и други материали. 

В ляТНОТО ПрЕДИЗВИКАТЕлСТВО 

се включи госпожа Тинка Ракаджиева, която 
показа, че плетенето на две куки може да бъде 
лесно и забавно, както за момичетата, така и за 
момчетата. В занятията, освен плетене, имаше 
много веселие, песни и игри.

Интерес за децата бяха заниманията по 
декоративно тъкане с ръководител Маргарита 
Влайкова. Тя запозна участниците с традицион-
ни станове и тъкачни техники в миналото, даде 
ценни указания за използване на различни ви-
дове текстил, вълна, природни материали в де-
коративното тъкане. Децата се потопиха в една 
различна от ежедневието атмосфера, наситена 

с много багри, с възможност всеки да избира и 
съчетава цветове и материали, да осъществява 
самостоятелно свой проект, да участва в еже-
дневните изложби с готовите изделия. В такива 
дни времето не стига и минава неусетно. Изне-
нада в края на лятната работилница бяха 

ЗАНяТИяТА ЗА рИСУВАНЕ 

ВърхУ СТъКлО, 

отново с ръководител М. Влайкова. Там за-
бавлението беше голямо и резултатите са обна-
деждаващи. 

С голямо нетърпение това лято се очакваха 
и дните на малките „екскурзии“ до институции 
и производствени фирми – РСПБЗН, фирма 
Атлантик Уей, фирма „Аглика” и фирма „Мар-
мекс”. Посещенията бяха ръководени от Нели 
Денева и Соня Петкова, като целта беше опо-
знаване на няколко професии и производства 
в Твърдица. Тогава групите за деня достигаха 
до 25-30 деца. Ръководителите на фирмите 
посрещнаха с готовност децата, осигуриха без-
опасното им посещение в производствените 
цехове и разказаха за своята работа. 

На 30 август детската работилница приклю-
чи с празник. 

УЧАСТНИЦИТЕ ПОлУЧИхА ГрАМОТИ И 
НАГрАДИ 

от организаторите. Надяваме се, че са за-
пазил и незабравими спомени от едно лято, в 
което се докоснаха до традиционни домашни 
дейности от миналото и приложни техники, с 
които да осмислят свободното си време и да 

направят света около себе си по-добър и по-
красив.

С изработените изделия на 6-ти септември 
е уредена 

ИЗлОжБА В ГОляМОТО фОАйЕ НА 
ЧИТАлИЩЕТО, 

която може да се разгледа в празничните 
дни, посветени на Деня на Твърдица – Петко-
вден. 

Благодарност изказваме към Тинка Рака-
джиева и Маргарита Влайкова, които се при-
съединиха към нашия екип, както и към Живко 
Станев, директор на Социален дом – Твърдица, 
който подпомогна дейността ни, осигурявай-
ки първите 5 детски стана за декоративното 
тъкане. Сърдечни благодарности и на Стефан 
Башалов, предоставил дървените елементи за 
пирографиране. Очакваме децата и в следва-
щия зимен етап. 

Надежда Тодорова, 
уредник  ИМ – Твърдица и

Нели Денева, секретар, 
НЧ „Св.св. Кирил и Методий 1914“


